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Šekler o indijskom soju: Podseća više na grip, lakše se prenosi, ali je obično manje patogen 

Imunolog i mikrobiolog sa Veterinarskog specijalističkog instituta u Kraljevu Milanko Šekler rekao je za 

RTS da svako kretanje ljudi, fluktuacija, uz nepoštovanje mera, predstavlja dodatni rizik da se nešto desi. 

Govoreći o indijskom soju virusa, ukazuje da se lakše prenosi, manja količina je potrebna da se zarazite, 

ali simptomi su blaži i podseća na grip. 

Svedoci smo da se sve češće i u prodavnice ulazi bez maske. Otvoreni su kafići i restorani, dozvoljeni 

koncerti, organizuju se proslave – uz ogradu, po posebnim, epidemijskim merama. 

Pre nekoliko dana, kada su najavljene nove, blaže mere, Milanko Šekler je rekao: "Da sam virus, ja bih se 

radovao." 

Doktor Milanko Šekler, imunolog i mikrobiolog sa Veterinarskog specijalističkog instituta u Kraljevu, 

rekao je za RTS da su neke mere ostale, a svi su ih zaboravili. Što se tiče kapaciteta objekta, to su četiri 

kvadrata po gostu, dobra ventilacija, obavezno nošenje maski. 

Prema njegovim rečima, to što smo svedoci da se mere ne poštuju, jeste stvar za brigu. 

"Vrlo često sam u situaciji da uđem u prodavnicu gde jedini imam masku, pa me svi gledaju začuđeno. To 

nije dobra stvar, bez obzira na to što su rezultati sada fini, lepi, što nas raduju i što bude optimizam. Ali 

moramo da shvatimo da vrlo slične rezultate imaju mnoge zemlje u okruženju koje imaju daleko manji 

procenat vakcinisanih, niži broj novozaraženih, bolesnih, preminulih, što je dokaz da postoji fenomen 

sezonalnosti", ukazao je Šekler. 

"Ali isto tako vidimo šta se dešava u Rusiji, Velikoj Britaniji, Francuskoj, gde raste taj broj, što nije nimalo 

prijatno", naglasio je doktor Šekler. 



 
 

Letnja sezona tek počinje. Naši ljudi putuju u druge zemlje, kod nas su počeli da dolaze gosti iz 

inostranstva.  

Šekler ukazuje da svako kretanje ljudi, fluktuacija, uz nepoštovanje mera predstavlja dodatni rizik da se 

nešto desi. 

"Leto je, većina aktivnosti je na otvorenom, većina ljudi koja ide na letovanje mora da bude vakcinisana i 

ima negativan pi-si-ar test. Sve te mere znače mnogo, uspostavljen je neki sistem, prošlo je 15-16 meseci 

od pojave pandemije, svi imaju debelo iskustvo", rekao je Šekler. 

Šekler je rekao da su mu ljudi koji su bili u Beču ispričali da u tom gradu ne možeš da sedneš u baštu 

kafića bez negativnog nalaza na koronu, ne starijeg od 48 sati. Raširena je mreža laboratorija i besplatan 

je test, nešto plaća grad, a nešto država, tako da je ulazak u bilo koji restoran uslovljen negativnim 

testom. 

Prema njegovim rečima, to su modeli o kojima treba da razmišljamo. 

Šta je sa indijskim sojem virusa 

Dr Šekler smatra da nećemo ostati izolovano ostrvo, ne treba maštati o tome, jer se i britanski soj raširio 

svuda i dodaje da se ništa bitno nije promenilo u Srbiji kada je stigao britanski soj. 

Prema njegovim rečima, ispitivanja ukazuju da sve vakcine trenutno štite preko 90 odsto u odnosu na 

klasične sojeve. 

Indijski soj lakše se prenosi, manja količina je potrebna da se zarazite. Niko nije objavio da je taj soj 

patogeniji, smrtonosniji, čak ima podataka iz Velike Britanije da se glavobolja pojavljuje kao simptom. 

Indijski soj podseća više na grip, lakše se prenosi. 

Ovaj oblik koronavirusa je možda korak u dobrom smeru – obično kada virus postaje prenosiviji, manje 

je patogen. 

Kada je virus patogeniji, on se teže prenosi, recimo SARS i MERS, rođaci SARS-a 2, koji su se pojavljivali 

2004. i 2012. Teško su se prenosili i zato su suzbijeni bez vakcinacije. 

"Meni se sviđa što se lakše prenosi i što se pojavljuju novi simptomi koji su blaži, jer po mom mišljenju, 

može lako da se desi da je to korak u mutaciji u dobrom smeru. Stalno se plašimo da će mutacije biti loše 

po nas, da vakcina u slučaju mutacija neće biti delotvorna, da će biti veća smrtnost, a šta ćemo ako se 

pokaže da je od ove mutacije smrtnost manja", zaključio je Šekler. 

 

 



 
 

 

 

Jovanović za RTS: Priboj i Niš prednjače u vakcinaciji, slab odziv u sedam lokalnih samouprava 

Do jutros je u Srbiji dato 5.200.000 doza vakcina i sve smo bliži broju od 50 odsto vakcinisanog 

punoletnog stanovništva, rekao je za RTS Mihailo Jovanović, direktor Kancelarije za elektronsku upravu. 

Naglasio je da je oko 20 gradova prešlo broj od 50 odsto vakcinisanih, a da se u sedam lokalnih 

samouprava vakcinisalo manje od 30 procenata građana. Apelovao je na mlade da se vakcinišu. 

Direktor Kancelarije za elektronsku upravu Vlade Srbije Mihailo Jovanović rekao je za RTS da je do jutros 

u Srbiji dato 5.200.000 vakcina, od čega su 2.700.000 prve doze, a 2.500.000 druge doze i dodao je da 

smo sve bliži broju od 50 odsto vakcinisanog punoletnog stanovništva. 

Naveo je da je oko 20 gradova prešlo broj od 50 odsto vakcinisanih punoletnih građana. 

"Na vrhu tog spiska se nalaze Priboj i Niš, koji su dostigli broj od 60 odsto. Tu su još Beograd, Bosilegrad, 

Užice, Mali Zvornik, Kikinda, Novi Sad, Kladovo i sve je više onih koji se približavaju tom broju od 50 

odsto", istakao je Jovanović tokom gostovanja u Jutarnjem dnevniku. 

Dodao je da je u sedam lokalnih samouprava broj vakcinisanih ispod 30 odsto – Tutin, Novi Pazar, 

Lajkovac, Mionica, Žagubica, Ljig i Ub. 

Jovanović je rekao da se, kada je reč o starosnoj grupi od 18 do 30 godina, vakcinisalo oko 17 odsto 

građana, a da se u grupi od 65 do 74 godine vakcinisalo skoro 80 odsto ljudi. 

"Još jednom apel mlađima. Oni imaju priliku da stave tačku u ovoj borbi protiv kovida 19. Dođite na bilo 

koji punkt u Republici Srbiji, ne morate ni zakazivati, možete se vakcinisati bilo kojom vakcinom", istakao 

je Jovanović. 



 
 

Organizatori velikih festivala su u kontaktu sa Kriznim štabom  

Od četvrtka počinje održavanje velikih festivala u Srbiji, a Mihailo Jovanović je rekao da su organizatori 

tih događaja u kontaktu sa Kriznim štabom, koji odobrava velika okupljanja. 

"Upravo je ideja da oni koji imaju digitalni zeleni sertifikat mogu da učestvuju na 'Egzitu'. Zbog toga sa 

njima pripremamo logistički dolazak na sam festival, pokazivanje digitalnih zelenih sertifikata i za one 

koji se nisu eventualno vakcinisali, pi-si-ar testiranje i dobijanje brzog rezultata, kako bi moglo da se 

pokaže na telefonu", istakao je Jovanović. 

Naglasio je da je preko portala Elektronske uprave do sada izdato preko 400.000 digitalnih zelenih 

sertifikata i da je očigledno da ima građana koji putuju u inostranstvo, ali i koriste sertifikat za odlazak na 

festivale. 

"Potrebno je da građani budu registrovani na portalu Elektronske uprave, za razliku od prijavljivanja za 

vakcinaciju, pošto su u pitanju poverljivi zdravstveni podaci. Uz par klikova digitalni zeleni sertifikat 

dolazi na imejl građana", kazao je Jovanović. 

Kada je reč o stranim državljanima, Mihailo Jovanović je rekao da se tokom vikenda dosta stranaca 

vakcinisalo u Srbiji, a da državljani BiH i Severne Makedonije mogu slobodno da se vakcinišu na 

punktovima u Srbiji. 

Naglasio je da građani mogu da prime drugu dozu u bilo kom mestu u Srbiji, bez obzira na to gde su 

primili prvu dozu vakcine. 

"Na više od 220 punktova postoje sve vakcine. Građani, ako su primili na jednoj lokaciji prvu dozu, mogu 

da prime u svom gradu drugu dozu. Dođite i završite sa vakcinacijom", kazao je Jovanović. 

Dodao je da državljani Srbije koji su prvu dozu primili u inostranstvu mogu da prime drugu dozu u Srbiji, 

ali da će im u digitalni zeleni sertifikat biti upisana samo ona vakcina koju su primili u našoj zemlji. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Brzo testiranje na kovid 19 na Aerodromu "Nikola Tesla" 

Na Aerodromu "Nikola Tesla" u Beogradu otvoren je centar za testiranje na koronavirus. Ova usluga 

dostupna je 24 časa dnevno. Jelena Nakić iz Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje (RFZO) za RTS 

kaže da su rezultati dostupni, u zavisnosti od testa, za 60, odnosno 120 minuta od uzimanja brisa. 

U organizaciji Vlade Srbije i RFZO, na aerodromu je otvorena labaratorija za testiranje na kovid 19, a 

Jelena Nakić objašnjava kakva je procedura. 

"Kada se putnik ili osoba koja želi da se testira javi, prvo ide da uplati test. Uplata za testiranje može se 

izvršiti na šalteru Pošte Srbije, koji se nalazi u prizemlju Terminala 1. Pošta radi, svakog dana u nedelji, 24 

časa dnevno", navodi Nakićeva.  

Posle uplate odlazi se na registracioni punkt, navodi Jelena Nakić, a zatim se obavlja uzorkovanje za 

antigenski ili pi-si-ar test. 

Cena za antigenski test iznosi 3.500 dinara, a za pi-si-ar 9.000 dinara i ista je za domaće i strane 

državljane.  

Rezultati antigenskih testova dostupni su 60 minuta od uzimanje brisa, a  pi-si-ara 120 minuta. Izdaju se 

dvojezično – na srpskom i engleskom jeziku i šalju se na imejl adresu putnika. 

Jelena Nakić iz RFZO navodi da je za poslednjih nekoliko dana testirano oko 1.000 ljudi. 



 
 

 

 

PRIPREMA SE NOVA LISTA LEKOVA Radojević Škodrić: Sadržaće inovativne terapije 

Direktora Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje profesor dr Sanja Radojević Škodrić sastala se sa 

predstavnicima Udruženja pacijenata Srbije (UPS) i Udruženja proizvođača inovativnih lekova (Inovia) sa 

kojima je razgovarala o dostupnosti inovativne terapije u Srbiji. 

Predstavnici udruženja pohvalili su dosadašanje aktivnosti RFZO-a u obezbeđivanju najsavremenije 

inovativne terapije, kao i veliki iskorak koji je načinjen u Srbiji u poslednje tri godine u pogledu 

dostupnosti inovativne terapije za lecenje različitih najtežih i hroničnih oboljenja. 

Inovativni lekovi za rak dojke, leukomiju, hepatitis C 

Na sastanku je istaknut i značaj redovne i otvorene komunikacije RFZO-a sa predstavnicima udruženja 

pacijenata i udruženja proizvođača inovativnih lekova. 

Takođe, pružena je puna podrška aktivnostima koje RFZO sprovodi kako bi se pacijentima omogućila 

najefikasnija terapija. 

Prof. dr Radojević Škodrić istakla je da je u postupku priprema nove Liste lekova koja će sadržati nove 

inovativne lekove kao i da se razmatraju prioritetni lekovi u skladu sa mišljenjima struke i finansijskim 

sredstvima. 

 



 
 

 

 

Lončar nezadovoljan radom bolnice u Valjevu, najavio smene 

VALJEVO - Ministar zdravlja Zlatibor Lončar izjavio je danas da nije zadovoljan time što već dve godine 

rukovodstvo bolnice u Valjevu ne može da se saglasi oko rekonstrukcije, i najavio smene u toj 

zdravstvenoj ustanovi. 

Lončar je prilikom posete obnovljenom Domu zdravlja u Valjevu rekao da je država obezbedila novac, ali 

da nije na njemu da odluči kako treba da izgleda rekonstrukcija bolnice. 

"Neću ja da radim u toj bolnici i nije moje da određujem kako će to da izgleda, pa da sutra neko kaže da 

je ministar to uradio zbog nekih svojih kombinacija, a nama ne odgovara tako”, poručio je on 

odgovarajući na pitanje zašto nije zadovoljan radom valjevske bolnice. 

Ministar je rekao da je smena jedino rešenje kako bi bolnica mogla da napreduje. 

"Imali su obavezu da se odluče, ogroman novac je izdvojen. Reč je o desetinama miliona evra, to je 

novac svih građana Srbije i oni godinama ne mogu da se odluče koju vrstu rekonstrukcije žele, a mi ćemo 

doći u situaciju da plaćamo penale projektantima jer se oni nisu dogovorili”, objasnio je ministar. 

Lončar je podsetio na to koliko je bolnica renovirano u poslednje vreme jer, prema njegovim rečima, 

zdravstvo mora da napreduje, jer posle pandemije ništa neće biti isto. 

"Nije u redu da se dve godine čeka, a novac je spreman. Apelujem i na građane da utičete na to da 

bolnica što pre počne da se renovira, jer je ta bolnica za sve vas. Ja, jedino što mogu, jeste da kažem - 

imate rok do tada, ukoliko ne počnete, doći će novo rukovodstvo”, kazao je Lončar. 



 
 

On je rekao i da neće tolerisati razdvajanje lekara iz Doma zdravlja i bolnice, navodeći da svi zajedno 

moraju da rade u obe ustanove. 

"Šta to znači, da ovde u Domu zdravlja nema ginekologa, a da u bolnici sedi i ne radi ništa, ili da oni 

nemaju za dežurstvo, a da ne ode neko iz Doma zdravlja. To meni nema nikakve logike", istakao je 

ministar. 

Lončar je rekao da drugog rešenja nema, osim smene u valjevskoj bolnici i da su nedelje u pitanju. 

Zaključio je da novac namenjen toj bolnici neće propasti već će, ukoliko se ne počne sa rekonstrukcijom, 

na red doći druga bolnica sa gotovim projektom. 

 


